



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

Press Release
23-09-2026

بيان صحفي
23-09-2026

The Central Bank imposes strict sanctions on the branches of Bank Melli Iran operating in the United Arab Emirates

المصرف المركزي يفرض جزاءات صارمة بحق فروع بنك ملي إيران العاملة في دولة الإمارات

The Central Bank of the UAE has announced the imposition of strict enforcement measures against the branches of Bank Melli Iran operating in the UAE, in accordance with Article (168-1-C) of Federal Decree-Law No. (6) of 2025 regarding the Central Bank, Regulation of Financial Institutions and Activities, and Insurance Business. These measures have been taken as a result of violations related to non-compliance with the regulations, laws, and supervisory decisions in force in the UAE, including the requirements and obligations set out under the legislation related to combating money laundering, the financing of terrorism and proliferation financing.

أعلن مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي اتخاذ إجراءات إنفاذ صارمة بحق فروع بنك ملي إيران العاملة في دولة الإمارات بموجب المادة (168-1-ج) من المرسوم بقانون اتحادي رقم (6) لسنة 2025 في شأن المصرف المركزي وتنظيم المنشآت والأنشطة المالية وأعمال التأمين، وذلك نتيجة مخالفات تتعلق بعدم الالتزام بالأنظمة والتشريعات والقرارات الرقابية النافذة في دولة الإمارات العربية المتحدة، بما في ذلك المتطلبات والالتزامات المقررة بموجب التشريعات ذات الصلة بمكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب وتمويل انتشار التسلح.

Based on the results of the examinations, and in accordance with the powers granted to the Governor of the Central Bank of the UAE under the applicable laws and regulations, it has been decided to prohibit all branches of Bank Melli Iran operating in the UAE from conducting any financial transactions to and from Iran, including trade finance and fund transfers.

وبناءً على نتائج عمليات التفتيش، ووفقاً للصلاحيات المخولة لمحافظ مصرف الإمارات المركزي بموجب القوانين والأنظمة المعمول بها، فقد تقرر حظر على كافة فروع بنك ملي إيران العاملة في الدولة ممارسة أي معاملات مالية من وإلى إيران وتشمل تمويل التجارة والتحويلات المالية.

The Central Bank continues to enhance its supervisory framework and take the necessary measures to safeguard the soundness and integrity of the financial system in the UAE, and to ensure that financial institutions and entities subject to its supervision comply with the highest standards of compliance, in line with relevant international best practices and standards.

ويواصل المصرف المركزي تعزيز منظومته الرقابية واتخاذ الإجراءات اللازمة للمحافظة على سلامة ونزاهة النظام المالي في دولة الإمارات، وضمان التزام المؤسسات المالية والجهات الخاضعة لرقابته بأعلى معايير الامتثال، بما يتوافق مع أفضل الممارسات والمعايير الدولية ذات الصلة.

-End-

-انتهى-



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.